
 

 

2025-04-25 Antwoorden op openstaande vragen informatieve bijeenkomst jeugdzorg 9 april  
 

1. Gesloten Jeugdzorg: Zijn alternatieve vormen zoals Dushi huizen of Heppie Thuis interessant? 
Worden deze alternatieve vormen nu meegenomen/onderzocht in de transformatie van de 
gesloten jeugdzorg.  

Ja, Deze alternatieve vormen zijn onderdeel van de verkenning en denkrichtingen die op dit 
moment vanuit SDF worden uitgewerkt. Concreet wordt er gekeken naar het 
domeinoverstijgend vormgeven van zorg bij (zoals bij Heppie Thuis) en de wijze waarop het 
kind centraal wordt gesteld (bij zowel Heppie Thuis als de Dushihuizen). Tegelijkertijd ziet SDF 
ook nadelen zoals het vormgeven van de voorzieningen in leeftijdscategorieën waardoor 
doorplaatsen mogelijk noodzakelijk is (Dushihuizen). 

2. Behoort het afstoten van de gesloten jeugdzorg bij Jeugdhulp Fryslân tot een optie bij het 
verdere vormgeven van de transformatie?  

Ja, er wordt samen met Jeugdhulp Friesland, maar ook met andere aanbieders, gekeken naar 
het vormgeven van alternatieve vormen van JeugdzorgPlus.  

3. Uit de beantwoording van onze Schriftelijke vragen over de nieuwe plekken voor gesloten 
jeugdhulp bleek dat de wethouder er vertrouwen in had middels intensieve toetsing van de 
kwaliteitseisen en kaders dat de nieuwe plek gestart kon worden voor gesloten jeugdzorg. Nu is 
er toch weer een opnamestop in Drachten. Waarom is het toch weer misgegaan in Drachten, 
ondanks alle intensiveringen van afspraken e.d tussen SDF en JFH?  

Jeugdhulp Friesland en SDF hebben voorafgaand aan het openen van de locatie intensieve 
gesprekken gevoerd over de nieuwe JeugdzorgPlus voorziening. Op dat moment bleek 
Jeugdhulp Friesland te voldoen aan alle voorwaarden om deze voorziening tot een succes te 
maken. Er was ervaring, voldoende en goed gekwalificeerd personeel en een inhoudelijk goede 
methodiek. Jeugdhulp Friesland heeft vervolgens door verschillende gewijzigde 
omstandigheden gedurende de looptijd van de overeenkomst gezamenlijk met SDF moeten 
constateren dat de ambitie in dit geval op een aantal onderdelen te groot was. Na de escalatie 
en opnamestop is gezamenlijk besloten om de JeugdzorgPlus voorziening te sluiten.   

4. Krijgen wij de concretisering van het toekomstige portofolio van JHF ook naar ons als raad. (1 
april bekend).  

SDF heeft er bij JHF op aangedrongen dat JHF een publieksversie maakt van haar beoordeling 
van toekomstscenario’s 

5. Moeten we eventueel rekening houden met financiële tegenvallers voor onze gemeente als het 
gaat om de financiële situatie van JHF (nav update eind maart).  

JHF spreekt van “maatschappelijke kosten”. In de reactie heeft SDF hier het volgende aan JHF 
meegegeven: JHF legt frictiekosten en lasten die gepaard gaan met het sociaal plan uit als 
maatschappelijke kosten. Dit is ten onrechte. Bescherming die werknemers hebben binnen de 
arbeidsbetrekkingen passen en mogen niet op het bordje van decentrale overheden liggen. 

6. Beschikbaarheidsfinanciering een goede manier om woningen sneller beschikbaar te maken voor 
jongeren? (Stichting het Vergeten Kind). Is deze vorm van financiering interessant om te 
onderzoeken/te gaan implementeren?  

Ja, we onderzoeken deze mogelijkheid, waarbij we ons bewust zijn van het feit dat 
beschikbaarheidsfinanciering ook vraagt om een zorgvuldige afweging: de gemeente draagt 
immers financiële verantwoordelijkheid, ook wanneer de capaciteit niet volledig benut wordt. 

7. Toezegging wethouder debat Woodbrookers: SDF gaat onderzoeken hoe en door wie we als 
gemeenten, binnen onze cirkel van invloed, (naast de huidige checks op certificering, opleiding 
etc.) een actievere rol kunnen aannemen in het toezien op de kwaliteit van zorg en 



 

 

behandeling die de gecontracteerde aanbieders leveren, m.n. bij Jeugdhulp Friesland waar 
behandelcentrum Woodbrookers deel van uitmaakt. We zijn benieuwd een ‘actievere’ 
uitvoering uit blijkt. Kan er wellicht een uitleg hierover worden gegeven?  

Vanuit SDF worden hierover op dit moment intensieve gesprekken gevoerd met de Inspectie 
Gezondheidszorg en Jeugd en dit zal uiteindelijk geïntegreerd worden in de huidige werkwijze 
van SDF. Voor de zomer spreekt SDF met de Friese portefeuillehouders Jeugd en WMO over de 
inzet van de formatie contractmanagement en -beheer. 


